
Gemeenteraad Gooise Meren 
Schriftelijke vragen ex. artikel 33 Reglement van Orde 

 

Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
 

Naam en fractie: Henny Timmerman, VVD 

Datum indiening: 17-01-2024 

Datum antwoord: 27 februari 2024 

Onderwerp: RTL Nieuws artikel over het plan van Amsterdam om minder statushouders 
en meer asielzoekers op te vangen. 

 
Inleiding 
Recentelijk zijn er artikelen verschenen dat de gemeente Amsterdam meer asielzoekers wil opvangen, maar in ruil minder 
statushouders wil huisvesten1. Ondertussen zijn er ook artikelen verschenen dat er behoorlijk wat gemeenten in Noord-Holland 
zijn die geen interesse hebben in deze uitruil2. 
 

De VVD fractie heeft hier vragen over. 
 
Vraag 1 
De indruk is dat de taakstelling rondom statushouders de laatste jaren redelijk goed ging in de regio Gooi en Vechtstreek en in 
Gooise Meren. In hoeverre voldoet het college nu aan de taakstelling voor statushouders? Wat zouden de gevolgen van het 
Amsterdamse plan hebben voor Gooise Meren en het voldoen aan de taakstelling (in aantallen) en voor de wachttijden van 
(andere )woningzoekenden? 
 
Antwoord 
Gemeente Gooise Meren voldoet de laatste jaren goed aan haar taakstelling voor het huisvesten van statushouders. Wel is 
het zo dat het steeds moeilijker wordt om in samenspraak met de woningcorporaties tijdig voldoende woningen (met name 
grote eengezinswoningen) te vinden om te voldoen aan onze jaarlijks groeiende taakstelling.  
In de tabel hieronder is weergeven hoeveel personen de gemeente Gooise Meren jaarlijks heeft gehuisvest in relatie tot de 
opgave.  
 

Jaar Opgave; aantal te 
huisvesten personen 

Resultaat; aantal personen 
gehuisvest 

2019 41 personen 43 personen 

2020 40 personen 46 personen 

2021 76 personen 70 personen 

2022 84 personen 91 personen 

2023 123 personen 108 personen 

 
Het is momenteel nog niet duidelijk wat de precieze gevolgen voor Gooise Meren zijn van doorvoering van het Amsterdamse 
plan. Het Amsterdamse voorstel houdt namelijk in dat zij voor 1200 statushouders geen permanente woning hoeft te regelen. 
Die taak zou overgaan naar andere gemeenten in Noord-Holland. In ruil daarvoor creëert Amsterdam dan 1200 
opvangplekken voor asielzoekers die nog geen verblijfsvergunning hebben.  
Nog niet bekend is hoeveel van deze statushouders de andere gemeenten zouden moeten opvangen voor Amsterdam. 
 
Momenteel lukt het de gemeente nog om de steeds hogere taakstelling in het huisvesten van statushouders te volbrengen. 
Maar we hebben ook gebrek aan woonruimte voor andere maatschappelijke doelgroepen, bijvoorbeeld als het gaat om 
Bescherming en Opvang. Daarnaast zijn er natuurlijk ook nog reguliere woningzoekenden in onze regio. 
Als Gooise Meren (een deel van) de statushouders zou moeten huisvesten die de gemeente Amsterdam uitruilt voor het 
opvangen van meer asielzoekers, zal de druk op onze sociale woningmarkt toenemen. 
In dat geval zullen de andere maatschappelijke doelgroepen en regulier woningzoekenden in onze gemeente nog langer 
moeten wachten op een sociale huurwoning. Hoeveel langer is niet precies te zeggen. 
 

 
1 Nu al werken volgens spreidingswet: Amsterdam wil meer asielzoekers, minder statushouders   | RTL Nieuws 
2 Noord-Hollandse gemeenten voelen niets voor Amsterdamse asieluitruil | RTL Nieuws 

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/artikel/5427808/asielzoekers-statushouders-amsterdam-spreidingswet-kabinet
https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/politiek/artikel/5428544/noord-hollandse-gemeenten-verwijzen-amsterdamse-asieldeal-naar-de
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Vraag 2 
Wat is de standpunt van het college betreffende het plan vanuit Amsterdam en het demissionaire kabinet? Vindt het college 
een dergelijk uitruil gewenst, en is het college met de VVD van mening dat de problematiek van grotere omvang is? 
 
Antwoord 
Het college vindt uitruil vooralsnog ongewenst, vanwege het reële risico dat een dergelijk plan de (lokale) woningmarkt nog 
verder onder druk zet.   
 
Vraag 3 
Is er al meer bekend over het al dan niet doorgaan van het Amsterdamse plan? 
 
Antwoord 
Dit is nog niet bekend. 


